
 

 
 
 

21. januar 2008 
 
 
I medfør af § 36, stk. 1, i Landstingets forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 
til Landsstyret:   
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. arbejdsudeblivelser 
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
 
En rapport om sygefravær, udarbejdet af Erhvervsdirektoratet, estimerer, at det samlede sygefravær 
på det grønlandske arbejdsmarked er på knap 6%, og der vil kunne spares 62 mio. kr., for hver pro-
cent fraværet kan nedsættes. Rapporten konkluderer, ”at der i dag er en manglende balance mellem 
sygefraværets størrelse og så den konkrete indsats, der kan mindske sygefraværet.” 
 
Demokraterne mener, at det er på høje tid, at vi tager fat om dette problem – og da ikke mindst nu, 
hvor vi har sat os det erklærede mål at opnå økonomisk selvbårenhed på vores vej mod selvstyre og 
selvstændighed. Vi har ganske enkelt ikke råd til at tillade dårlig arbejdsmoral at forringe vores 
produktivitet og konkurrence-evne. 
 
Demokraternes formand, Per Berthelsen, satte i en forespørgselsdebat på forårssamlingen 2004 fo-
kus på netop dette spørgsmål. Han opfordrede i forbindelse hermed til, at der – i et samarbejde mel-
lem Hjemmestyret, kommunerne og arbejdsgiverorganisationerne – udarbejdes en handlingsplan 
med henblik på at komme problemet med ulovligt fravær til livs. 
 
Landsstyret imødekom delvist denne opfordring, idet Landsstyret gav tilsagn om at anmode Ar-
bejdsmiljørådet om i det følgende år (hvilket vil sige i 2005) at sætte yderligere fokus på fraværs-
problemet. 
 
Under seneste landstingssamling stillede jeg Landsstyret 2 spørgsmål vedr. Landsstyrets opfølgning 
på forespørgselsdebatten.  Jeg spurgte blandt andet Landsstyret, hvorledes Arbejdsmiljørådet har 
fulgt op på henvendelsen fra Landsstyret. Netop dette spørgsmål synes Landsstyret imidlertid at ha-
ve overset eller glemt at besvare. Jeg går ud fra, at dette skyldes tilfældigheder, men vil for god or-
dens skyld give Landsstyret lejlighed til at råde bod på forglemmelsen.  
 
Jeg beder således Landsstyret oplyse følgende: 
 

1. Fik Landsstyret - som lovet - rettet henvendelse til Arbejdsmiljørådet?  
 
2. I bekræftende fald bedes oplyst, hvilke initiativer Arbejdsmiljøet i 2005 tog med henblik på 

at sætte yderligere fokus på fraværsproblemet 
 
 
Jeg anmoder (i medfør af landstingslov om offentlighed i forvaltningen) om, at kopi af Landsstyrets 
henvendelse til Arbejdsmiljørådet vedlægges besvarelsen.  
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